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PROTOKÓŁ  Nr XXX/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 25 października 2017 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych (nieobecny 

Krzysztof Czajkowski, Franciszek Łobocki).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1340  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – p.o. dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Renata Kowalska – Dyrektor SP Bobolice,  

• Dariusz Michalak – Wicedyrektor SP Bobolice, 

• Teresa Halasz – Dyrektor Przedszkola w Bobolicach, 

• Iwona Golas – Dyrektor SP w Drzewianach 

• Ludmiła Posełkiewicz – Dyrektor SP w Kłaninie,  

• Danuta Karwowska – SP Bobolice,  

• Izabella Mirota – SP Bobolice, 
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• Monika Pachołek – SP Bobolice, 

• Jolanta Pindelska – SP Drzewiany, 

• Mariola Derda – SP Kłanino, 

• Ewelina Łukawska – SP Kłanino.  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 31.08.2017 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Wręczenie nagród Burmistrza nauczycielom i dyrektorom szkół prowadzonych przez Gminę 

Bobolice.   

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku.  

6. Informacje z działalności merytorycznej jednostek organizacyjnych Gminy Bobolice za  

I półrocze 2017 roku (MGOK, MGBP, MGOPS).  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030;  

3) dopuszczenia zapłaty opłat i niepodatkowych należności budżetowych, stanowiących 

dochody budżetu Gminy Bobolice, instrumentem płatniczym;   

4) wyrażenia zgody na objęcie nieruchomości zlokalizowanej na terenie miasta Bobolice 

statusem Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej;  

5) zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/246/17 w sprawie zmiany nazw ulic w Bobolicach; 

6) zmieniająca uchwałę Nr XXXV/323/14 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014-2019;  

7) uchwalenia 3-letniego Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Bobolice na lata 

2018-2020;  

8) zmiany Uchwały Nr IX/80/15 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 sierpnia 2015r.  

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone przez Miejsko – Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Bobolicach oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.  

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  
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11. Zakończenie obrad. 

 

(nieobecnych 4 radnych: Krzysztof Czajkowski, Franciszek Łobocki, Mariusz Walaszczyk, 

Zbigniew Oleksiak) 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobol icach                          

z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 31 sierpnia 2017 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXVIII  sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 
 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła Wiceburmistrz Grażyna Wiater:  

(ostatnia sesja 31.08.2017 r.) 

 

1. Obchody dożynkowe  - podziękowaliśmy Bogu za tegoroczne plony. 

23 września br. o godz. 18.00 w Kościele pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny  

w Bobolicach odprawiona została uroczysta koncelebrowana Msza Św. w intencji rolników i ich 

rodzin oraz za zebrane plony wraz z poświęceniem chleba i tradycyjnych wieńców dożynkowych. 

W uroczystą mszę świętą zaangażowane były sołectwa z terenu gminy Bobolice przygotowując 

wieńce, aż 13 oraz dary ołtarza oraz czynnie włączając się w obrzędy mszalne. Wieńce 

przygotowały sołectwa: Chlebowo, Chociwle, Chmielno, Dargiń, Głodowa, Gozd, Kłanino, 

Krępa, Kurowo, Łozice, Porost, Radwanki, Stare Borne.  

Po zakończeniu mszy św. podzieliliśmy się z mieszkańcami chlebem, dziękując za udział i życząc 

sobie, aby tego chleba nigdy nie zabrakło na naszych stołach. 
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Kolejnym elementem tegorocznych obchodów dożynkowych będzie Gala rolników w dniu  

25 listopada br., na którą serdecznie w imieniu Burmistrza zapraszam naszych rolników. 

Wysłaliśmy już sms-y przypominające, ale jeszcze w tym miejscu chciałabym prosić Państwa 

Radnych i sołtysów aby informowali rolników, przypominali: CESiR w Bobolicach - hala 

widowiskowo - sportowa przy ul. Głowackiego, godz. 18.00, 25.11.2017 r. Zapraszamy. 

Dożynki powiatowe odbyły się 16 września br. w Koszalinie  

i połączone były z XXXV Ogólnopolskimi Dniami Pszczelarza. Gminne Bobolice reprezentowało 

Sołectwo Krępa ze stoiskiem i wieńcem oraz Pani Marzena Kordek – Prezes Stowarzyszenia 

Aktywności Społeczno – Artystycznej „Po Drodze”. 

 

2. Przychodnia lekarska w Bobolicach, ul. Reymonta 2. 

2 października br. ruszyła w naszym mieście nowa Przychodnia Lekarska "Amelia". Otwarcie 

przychodni zostało poprzedzone w dniu 22 września br. wspólnym spotkaniem mieszkańców 

gminy, Burmistrza z właścicielem przychodni i lekarzami nowej przychodni. Na spotkanie 

zaprosiliśmy mieszkańców do Urzędu Miejskiego w Bobolicach jednak ze względu na  bardzo 

duże zainteresowanie mieszkańców zostało ono przeniesione do auli MGOK. Kadra specjalistów 

nowej przychodni lekarskiej podczas spotkania odpowiadała na pytania i wątpliwości związane  

z działalnością nowej przychodni. Były pytania dotyczące m.in. zasad funkcjonowania nowej 

przychodni oraz możliwości korzystania z porad specjalistycznych. Rodziców uspokoił i na 

pewno ucieszył fakt, iż w nowej przychodni będzie przyjmował pediatra. Podczas zebrania 

rozdawane były deklaracje, które będą uprawniały mieszkańców do korzystania z usług lekarskich 

nowej przychodni.  

Obecnie przyjmuje również  lekarz medycyny sportowej, a od 1 grudnia br. wszystko wskazuje na 

to, że bedzie przyjmować narazie odpłatnie ginekolog pani doktor Kopaczyk. Pan Piotr Burgieł 

bierze w lising USG o wartości 100 tys. 

 

3. VI Bobolicka Gala Przedsiębiorczości. 

13 października 2017 r. w  Hali Widowiskowo - Sportowej Centrum Edukacji Sportu  

i Rekreacji w Bobolicach odbyła się VI Bobolicka Gala Przedsiębiorczości. Podczas tegorocznej 

Gali Bobolickie Pąki Przedsiębiorczości za długoletnią działalność otrzymało 7 przedsiębiorców. 

Za społeczną odpowiedzialność biznesu pąki otrzymali partnerzy Bobolickiej Karty Dużej 

Rodziny. 

W uroczystości uczestniczyło ok. 170 osób. Podczas Gali nasi przedsiębiorcy i zaproszeni goście 

wysłuchali prezentacji dotyczących m.in. gminnych działań w zakresie przystąpienia gminy do 
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programu Mieszkania + oraz  nasze działania zaplanowane przy przebudowie bobolickiego rynku.  

 

4. Mieszkanie Plus.  

Do programu zgłoszona została działka nr 287 obręb nr 3 Bobolice, pow. 1,5997 ha (ul. Polna 

naprzeciw firmy PCO GROUP).  

Program Mieszkanie Plus to program rządowy zakładający budowę mieszkań na wynajem z opcją 

dojścia do własności. Nieruchomość przy ul. Polnej została wstępnie zaakceptowana przez 

realizatora Programu - BGK Nieruchomości. Program w naszej gminie zakłada utworzenie w tym 

miejscu 100 lokali mieszkalnych. W tej sprawie na przełomie sierpnia i września br. 

uruchomiliśmy proces konsultacji społecznych, by zdiagnozować potrzeby mieszkaniowe  

w gminie oraz zaproponować mieszkańcom gmin ościennych naszą propozycję mieszkaniową. 

Pomimo, iż osiągnęliśmy wymagane zapotrzebowanie na mieszkania (min. 100 lokali), nie 

zamykamy drogi dalszego zgłaszania potrzeb w tym zakresie, m.in. przez mieszkańców sąsiednich 

gmin. W tej sprawie bardzo aktywnie wspierają nas regionalne media: radio, telewizja i prasa.  

W dniu 27 września Gmina Bobolice przesłała kolejne niezbędne  dokumenty do banku 

Gospodarstwa Krajowego Nieruchomości z siedzibą w Warszawie celem naszego potwierdzenia 

gotowości do jak najszybszej realizacji projektu w ramach Programu Mieszkanie Plus: 

1. prawomocną decyzję o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,  

2. warunki przyłączenia do sieci: gazowej, elektrycznej i wodno-kanalizacyjnej,  

3. analizę rynku dot. cen nieruchomości lokalowych w mieście i na terenach wiejskich 

gminy.  

Zadeklarowaliśmy, że wszelkie niezbędne media (gaz, energię, sieć wodno-kanalizacyjną) 

doprowadzimy do granicy działki, którą przekażemy aportem na potrzeby realizacji Programu. 

Poinformowaliśmy BGK Nieruchomości o tym, że w miesiącach lipiec - wrzesień br. 

przeprowadziliśmy ankietyzację mieszkańców gminy Bobolice, celem zdiagnozowania 

faktycznych potrzeb mieszkaniowych w naszej gminie. Dokonaliśmy również analizy 

wniosków składanych na przydział lokalu przez Komisję Mieszkaniową z ostatnich kilku lat 

(2012-2017).  

5. Słupska Specjalna Strefa Ekonomiczna - SSSE. 

Od 10 października br. prowadzimy intensywne działania związane z przygotowaniem 

dokumentacji dla Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej w zakresie objęcia SSSE terenu 

inwestycyjnego w Bobolicach, tj. dz. 6/5 położonej przy ul. Kolejowej  



 6 

w Bobolicach, wchodzącej w skład Strefy Aktywności Gospodarczej. Jednym  

z wymaganych dokumentów do wniosku o utworzenie w Bobolicach specjalnej strefy jest 

podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie nieruchomości 

statusem Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej.  Co będzie miało miejsce w dniu dzisiejszym. 

6. Otwarcie Gminnego Centrum Kariery. 

Otwarcie Gminnego Centrum Kariery odbyło się w dniu 18 października 2017 r. w hali CESiR 

przy ul. Głowackiego w Bobolicach. W spotkaniu uczestniczyło ok. 350 osób. Pomysłodawczynią 

utworzenia Gminnego Centrum  Kariery jest pani Anna Kuropatnicka. Gminne Centrum Kariery 

będzie świadczyć uslugi uczniom i rodzicom ze wsztystkich szkół w naszej gminie. 

 

7. Kolejne zmiany nazw ulic - nowe zalecenia.  

W związku z Uchwałą Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 31 sierpnia 2017 r. w sprawie zmiany 

nazw ulic w Bobolicach (Dziennik Urzędowy Woj. Zach. z dnia 27 września 2017 r., poz. 3866) 

od 12 października 2017 r. dotychczasowe nazwy ulic: Tomeckiego, Jagoszewskiego  

i Kowalskiego zmieniły swoje nazwy. Nowe nazwy to: ul. Tomeckiego – otrzymuje nazwę Juliana 

Tuwima – nazwa skrócona to Tuwima, ul. Jagoszewskiego – otrzymuje nazwę Osiedlowa,  

ul. Kowalskiego – otrzymuje nazwę Sportowa. Mieszkańcy w/w ulic w ubiegłym tygodniu już 

otrzymali lub otrzymają stosowne zawiadomienia wraz z dodatkową instrukcją dalszego 

postępowania w związku z nadaniem nowych nazw ulic. 

Przypominamy, że zmiany nazw ulicy są wynikiem wprowadzenia w życie ustawy z dnia  

1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez 

nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (Dz. U. z 2016 r., poz. 744).  

 

8. Przebudowa rynku miejskiego w Bobolicach. 

Prace nad rewitalizacją bobolickiego rynku zostały rozpoczęte 16.10.2017 r. i są to w pierwszej 

kolejności nasadzenia - przesadzenia i usuwanie części zieleni zlokalizowanej na rynku.  

Na poprzednich sesjach Pani Burmistrz informowała już Państwa o ogłoszeniu przez 

Stowarzyszenie Środkowopomorska Grupa Działania konkursu na dofinansowanie projektów  

z zakresu infrastruktury turystyczno - rekreacyjnej w ramach PROW 2014-2020. Gmina złożyła 

wniosek na część robót objętych przebudową rynku.  W dniu 6 października Zarząd 

Województwa Zachodniopomorskiego podjął decyzję o udzieleniu dofinansowania na realizacje 

projektu pn. "Przebudowa infrastruktury turystycznej na Rynku Miejskim w Bobolicach". W dniu 

wczorajszym, tj. 24 października została podpisana umowa o dofinansowanie. Umowę podpisali 
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w obecności m.in. przedsiębiorców - Pan Tomasz Sobieraj - Wicemarszałek WZ oraz Burmistrz 

Bobolic i Skarbnik Gminy. Przewidywana wartość tego wniosku to 500.967,66 zł, w tym wartość 

dofinansowania 318.765,00 zł. Ponieważ wartość całej przebudowy rynku szacujemy na  

ok. 3 miliony złotych nadal będziemy śledzić i szukać możliwości pozyskania kolejnych 

dofinansowań. Obecnie brak jest innych form dofinansowania. 

Na dzień dzisiejszy projektanci (Pracownia Architektoniczna ABSYDA ze Szczecinka) realizują 

dokumentację wykonawczą, która stanowić będzie podstawę szczegółowej wyceny robót. Roboty 

budowlane zamierzamy realizować etapowo. Jeszcze w tym roku (na początku listopada) 

ogłosimy dwa postępowania przetargowe na wybór wykonawców lub jednego wykonawcy do 

realizacji robót. Proszę Państwa aby informacje tą przekazywać naszym lokalnym firmą 

zachęcając nasze lokalne firmy, aby stanęły do przetargów. Mamy przecież na terenie naszej 

gminy wiele firm działających w branży budowlanej. Informacje o przetargu zostaną 

zamieszczone m.in. na naszej stronie internetowej. Zapraszam. 

9. Działania na rzecz osób starszych i niepełnosprawnych- Gminny Dzień Seniora. 

W dniu wczorajszym (24.10.2017 r. o godz. 16.00), w hali CESIR-u odbył się Gminny Dzień 

Seniora. Było obecnych ponad 140 osób, uroczystość bardzo udana, byli seniorzy z wielu sołectw. 

Bardzo dziękuję tym sołtysom, którzy zmobilizowali swoich seniorów zachęcając do udziału. 

Mamy nadzieję, że wczorajsze spotkanie zmobilizuje naszych seniorów do zakładania klubów 

seniorów. 

 

10. Roboty drogowe - drogi, chodniki. 
 

a. Remont drogi gminnej w m. Nowe Łozice.  

 

Zakończone zostały prace remontowe na drodze Nowe Łozice. Prace wykonała firma 

DROGOTEX. Było to zadanie wspólne realizowane przez Gminę i Nadleśnictwo Bobolice. 

Odbiór robót już się odbył, zadanie zrealizowano z usterkami, które ze względu na warunki 

pogodowe zostaną usunięte wiosną. Gwarancja - 1,5 roku. 

 

b. Budowa chodnika Bobolice - Chociwle.  

 

W pasie drogowym drogi wojewódzkiej nr 205 trwają prace związane z budową chodnika na 

odcinku Bobolice – Chociwle. Zadanie finansowane jest z budżetu ZZDW w Koszalinie  

a wykonawcą jest firma DROGOTEX. Termin zakończenia prac zgodnie z umowa  
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to 20 listopad 2017 r. Gmina na to zadanie przekazała dokumentację projektową, którą na 

podstawie zawartej umowy darowizny wykonała firma DROGOTEX. 

 

c. Budowa chodnika w miejscowości Stare Borne.  

 

Rozpoczęły się roboty związane z budową chodnika we wsi Stare Borne. Zadanie finansowane 

jest w całości z budżetu Gminy, a wykonawcą robót jest ZUKiO. 

 

d. Remont chodnika w Cybulinie. 

 

Rozpoczęły się roboty związane z remontem chodnika we wsi Cybulino. Zadanie jest realizowane 

na zasadzie współpracy Gminy z Powiatowym Zarządem Dróg w Koszalinie. Materiał (kostka 

polbruk i obrzeża) przekazał PZD, a roboty wykonuje i nadzoruje ZUKiO. 

 

11. Przetargi: 
 

a. Program Funkcjonalno - Użytkowy - „Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej  

w Bobolicach, objętej patronatem SSSE - etap I". 

Jest to zamówienie poniżej 30 tys. euro. 

I zapytanie ofertowe pn. Przygotowanie kompletnego programu funkcjonalno – użytkowego 

(PFU) w ramach opracowania dokumentacji aplikacyjnej dla projektu „Uzbrojenie części strefy 

inwestycyjnej w Bobolicach, objętej patronatem SSSE - etap I" zostało ogłoszone w dniu 

29.08.2017 r. Termin składania ofert upłynął 14.09.2017 r. Wpłynęła 1 oferta, tj.: Vivalo  

sp. z o.o., ul. J. P. Woronicza 78/13, 02 – 640 Warszawa za cenę brutto 72.859,00 zł. W dniu 

15.09.2017 r. zapytanie ofertowe zostało unieważnione (wartość zadania przewyższała środki 

zaplanowane na realizację zadania).  

II zapytanie ofertowe  

Postępowanie zostało ogłoszone w dniu 15.09.2017 r. Termin składania ofert wyznaczono na 

dzień 25.09.2017 r. Wpłynęła również 1 oferta i złożyła ja ta sama firma - Vivalo  

sp. z o.o. z Warszawy. Cena oferty: 59.655,00 zł. 

26.09.2017 r. dokonaliśmy wyboru, umowa została podpisana w dniu 29.09.2017 r. 

Termin wykonania umowy: do 45 dni kalendarzowych od dnia podpisania umowy. 

 

Zakończyła się realizacja dwóch zadań z budżetu obywatelskiego, w kategorii miasto i wieś, 

 tj. budowa skateparku w Bobolicach i kolejny etap budowy ścieżki ekologicznej. 
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12. Otwarcie Skateparku w Bobolicach - 16.09.2017 r. 

W ubiegłym roku w ramach Budżetu Obywatelskiego na rok 2017 w kategorii Miasto wygrał 

projekt pn. "Skatepark - Twój park sportowych możliwości". Inwestycja została wsparta środkami 

z budżetu Województwa Zachodniopomorskiego w ramach Programu poprawy infrastruktury 

sportowej (18 tys. zł) oraz środkami sponsorów. Dodatkowo grupa nieformalna przy wsparciu 

opiekuna – MGLKS „Mechanik” Bobolice, pozyskała środki na otwarcie Skateparku (projekt pn. 

„Wskocz na deskę!”) z Programu Społecznik, dofinansowanego ze środków Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego.  

13. Budżet Obywatelski - otwarcie kolejnego odcinka ścieżki ekologicznej. 

W dniu 22 września br. w ramach Europejskiego Tygodnia Zrównoważonego Transportu i Dnia 

bez Samochodu otworzyliśmy kolejny 2 kilometrowy odcinek ścieżki w miejscowości Chociwle. 

Zakres przedmiotowego etapu obejmował montaż 6 lamp solarnych i małej architektury (tablice 

interaktywne, ławki,  stojak, kosze). 

Zadanie zostało zrealizowane w ramach zwycięskiego projektu Budżetu Obywatelskiego  

w kategorii wieś (autor Hubert Napierała). Jednocześnie Gminie Bobolice udało się pozyskać 

dofinansowanie z budżetu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Szczecinie w wysokości blisko 35 tysięcy. W ramach części środków pozyskanych  

z dofinansowania zorganizowaliśmy otwarcie ścieżki o charakterze ponadlokalnym, na sportowo. 

Zaprosiliśmy uczniów szkół podstawowych z terenu naszej gminy, tj. Bobolic i Dargini oraz  gmin 

ościennych: Manowo (SP Rosnowo) oraz Polanów (SP Polanów). Przygotowaliśmy program 

edukacyjno-sportowy, w tym sztafetę: bieg 4x200 m w kategoriach: dziewczęta i chłopcy po 

terenie powstałej ścieżki, prelekcje, konkursy i gry prowadzone przez pracowników Nadleśnictwa 

Bobolice oraz integracyjne ognisko z kiełbaskami.  Składamy serdeczne podziękowania dla 

Nadleśnictwa Bobolice za profesjonalną współorganizację wydarzenia. 

 

14. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  
i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 
bobolickiego samorządu. 

 

a. Rozpoczęcie roku szkolnego 2017/2018. 

Uroczystości rozpoczęcia nowego roku szkolnego odbyły się w tym roku we wszystkich szkołach 

(po zmianach w szkolnictwie). 
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b. Jubileusze 50 lecia pożycia małżeńskiego. 

14 października br.,15 par małżeńskich z terenu miasta i gminy Bobolice, które zawarły związek 

małżeński 50 lat temu, (nie tylko w Urzędzie Stanu Cywilnego w Bobolicach ale również  

w byłym Urzędzie Stanu Cywilnego w Dargini) zostało zaproszonych przez Burmistrza do auli 

MGOK w Bobolicach.  

W uroczystości wzięło udział 7 par. Jubilaci zostali odznaczeni Medalami za Długoletnie Pożycie 

Małżeńskie przyznawanymi przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. W uroczystości 

uczestniczyły rodziny i znajomi Jubilatów. Jubileusz uświetnił koncert w wykonaniu Pani Teresy 

Ulickiej. 

b. Dni Gminy Jaszuńskiej. 

W dniach od 30.09 - 1.10.2017 r. oficjalna delegacja w składzie radna pani Justyna Terlecka, pan 

Marek Golas Przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach, Ireneusz Bednarczyk Zastępca 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach oraz Bogusław Zawadzki - Sołtys Sołectwa 

Nowe Łozice uczestniczyli na Litwie na zaproszenie Starosty Gminy Jaszuny Zofii Griaznowej - 

Honorowego Obywatela Gminy Bobolice w uroczystości "Dni Gminy Jaszuńskiej" (Litwa).  

c. Ser bałtycki – nasz produkt tradycyjny.  

Z inicjatywy gminy, na którą przystał prezes firmy "Mlekosz" 11 sierpnia br. Minister Rolnictwa  

i Rozwoju Wsi wpisał ser bałtycki na Listę Produktów Tradycyjnych. Jest to 42 produkt z naszego 

województwa a zarazem pierwszy produkt z kategorii produktów mlecznych. 21 września br.  

w Spółdzielni Mleczarskiej „Mlekosz” w Bobolicach odbyła się konferencja związana z tym 

wydarzeniem, w której udział wziął wicemarszałek województwa zachodniopomorskiego pan 

Jarosław Rzepa, pan Krzysztof Duszkiewicz – zastępca Dyrektora ZODR (Zachodniopomorski 

Ośrodek Doradztwa Rolniczego) w Barzkowicach. Na ręce pana Wojciecha Adamskiego – 

Prezesa SM „Mlekosz” Wicemarszałek wręczył list gratulacyjny od Marszałka Województwa 

pana Olgierda Geblewicza.  

d. Sztuka zza krat. 

Muzeum Regionalne w Bobolicach po raz piąty wystawiło prace „twórców zza krat”. Uroczyste 

otwarcie „V Regionalnej Wystawy Sztuka Więzienna” miało miejsce 22 września br.  

W wydarzeniu uczestniczyli m.in. przedstawiciele Służby Więziennej, oraz reprezentanci 

instytucji kulturalnych i oświatowych z terenu naszej gminy. Wyeksponowane prace pochodzą  

z 14 jednostek penitencjarnych z terenu Polski północno - zachodniej, wchodzących w struktury  
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4 okręgów SW (Służb Więziennych): koszalińskiego, gdańskiego, bydgoskiego i poznańskiego.  

Wśród ponad 70 eksponatów znajdują się obrazy olejne, rysunki ołówkiem, płaskorzeźby, 

metaloplastyka, prace z glinki ceramicznej, papieru, chleba czy zapałek. Wystawa będzie czynna 

do końca listopada br. 

e. Zachodniopomorskie Mistrzostwa Off Road pod patronatem Burmistrza Bobolic. 

Rajd odbył się w dniach 20 – 21.10.2017 r. Ta impreza już wpisała się na stałe w kalendarz Imprez 

Przeprawowych odbywających sie w Polsce. Przepiękne nasze  tereny (wąwozy, przeprawy 

błotne) powodują że na mistrzostwach pojawiają się załogi z całej Polski, w tym również z naszej 

gminy (5 załóg).Zainteresowanie cały czas rośnie. Jak w roku poprzednim zawodnicy startowali  

w 5 klasach samochodowych (Extereme Mechanik, Exterme Elektryk, Wyczyn , Seryjny-Wyczyn, 

Seryjny-Turystyk oraz jednej klasie Quadowej). Impreza 2 dniowa: 4 godzinny etap nocny oraz  

8 godzinny etap dzienny. Oficjalny start  na Rynku w Bobolicach odbył się w piątek (20.10.2017 

r.) o godz. 19.00.  

 

f. V Turniej Energa Cup w dniach od 29.10 do 01.10.2017 r. 

 

W dniach 29.09. – 01.10.2017 r. nasze miasto było stolicą żeńskiej siatkówki. w Hali 

Widowiskowo – Sportowej w Bobolicach odbył się V Turniej Piłki Siatkowej Kobiet ENERGA 

CUP – BOBOLICE 2017 pod patronatem Burmistrza Bobolic. 

W turnieju brały udziała ekstraklasowe drużyny z LIGI SIATKÓWKI KOBIET: WICEMISTRZ 

POLSKI GROT BUDOWLANI ŁÓDŹ, KS „PAŁAC” BYDGOSZCZ, ENEA PTPS PIŁA, 

LEGIONOVIA LEGIONOWO. Bobolicki Turniej jest dla tych zespołów bardzo dobrym 

sprawdzianem przed rozpoczęciem kolejnego sezonu siatkarskiego. Organizacja turnieju pomimo 

wsparcia ENERGA S.A., nie byłaby jednak możliwa, gdyby nie pomoc naszych sponsorów, 

którzy z roku na rok wspierają nas zarówno finansowo, jak i rzeczowo. 

Dziękuję lokalnym przedsiębiorstwom, a także firmom z naszego regionu, które w różnej formie 

wsparły tą imprezę. 

g. 20 lecie kwartalnika "Znad Chocieli". 

23 września br. odbyło się w Budynku Nadleśnictwa, zorganizowane przez redakcję Kwartalnika, 

uroczyste spotkanie jubileuszowe, w którym udział wzięli członkowie dotychczasowych 

komitetów redakcyjnych, osoby zasłużone dla pisma, sponsorzy, autorzy publikacji, sympatycy  

i inni zaproszeni goście.  
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Kwartalnik „Znad Chocieli”, wydawany przez Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne  

w Bobolicach, w bieżącym roku obchodzi jubileusz 20 lat istnienia. Jesienią 1997 roku ukazał się 

jego pierwszy numer. Kwartalnik „Znad Chocieli”, to w zasadzie pismo popularno – naukowe, 

przedstawiające i opisujące zagadnienia historyczne, społeczne i ekologiczne dotyczące Bobolic  

i regionu Środkowego Pomorza. Powstaje dzięki pracy tylko i wyłącznie społecznej. 

 

Komunikaty, informacje, zaproszenia. 

a. Święto Niepodległości - 11.11.2017 r. 

Serdecznie zapraszam na tegoroczne Obchody Święta Niepodległości – 11 listopada 2017 r. 

(sobota). W programie m.in. wspólne śpiewanie pieśni patriotyczne pn. „Patriotyzm w sercu  

i w piosence” (aula MGOK, ul. Plac Zwycięstwa 5 w Bobolicach – godz. 14.00), dzień otwarty 

Muzeum Regionalnego w Bobolicach, pokaz sprzętu jednostek (Rynek Miejski w Bobolicach) 

oraz Msza Św. w intencji ojczyzny (Kościół pw. WNPM w Bobolicach – ul. Kościelna 1,  

godz. 18.00). 

b. Konkurs na logo Gminy Bobolice z okazji 100-lecia odzyskania przez Polskę 

niepodległości. 

 

Adresatem konkursu są wszystkie grupy wiekowe, wszyscy mieszkańcy naszej gminy.  

Celem konkursu jest stworzenie gminnego loga graficznego nawiązującego tematycznie do 

obchodów 100 - lecia niepodległości Polski przypadającego w roku 2018. Logo będzie 

wykorzystywane, jako znak graficzny do celów: identyfikacyjnych, popularyzatorskich, 

reklamowych, korespondencyjnych. Zgłoszenia prac można dokonać do 14.11.2017 r. do godz. 

13.00. Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi do 20 listopada br. 

c. Azbest. 

Do dnia 30 listopada br. trwa nabór wniosków o usunięcie wyrobów zawierających azbest  

z terenów prywatnych posiadłości. Planowany demontaż i obiór azbestu to II kwartał 2018 roku.  

 

d. Podziękowania.  

Jako Gmina przyłączyliśmy się do akcji pomocy na rzecz jednej z gmin poszkodowanych  

w sierpniowych nawałnicach – Gminy Gostycyn (woj. kujawsko – pomorskie). Do akcji 

przyłączyli się również mieszkańcy terenu gminy Bobolice przekazując środki finansowe  
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w wysokości 2.275,00 zł oraz rzeczowe. Gmina Bobolice na mocy uchwały Rady Miejskiej  

w Bobolicach Nr XXIX/250/17 z dnia 21 września 2017 r. udzieliła dodatkowej pomocy 

finansowej w wysokości 7.725,00 zł. Łącznie Gmina Gostycyn otrzymała 10.000 zł. Pragnę w tym 

miejscu serdecznie podziękować wszystkim, którzy otworzyli swoje serce na potrzeby innych. 

 

Ad. 4. Wręczenie nagród Burmistrza nauczycielom i dyrektorom szkół 

prowadzonych przez Gminę Bobolice.     

"Nauczyciel... 
...to jedna z najbardziej wyjątkowych postaci 
na całym świecie, 
bo któż inny mógłby każdego dnia 
ofiarować to, co w nim najlepszego, 
cudzym dzieciom?" 
 
Tymi słowami Deanny Beisser Wiceburmistrz Grażyna Wiater zwróciła się do nauczycieli 

zaproszonych na sesję Rady Miejskiej w Bobolicach.  

Zgodnie z kryteriami zawartymi w Uchwale Nr XIX/171/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

27 czerwca 2012 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego kryteria i tryb 

przyznawania nagród dla nauczycieli i dyrektorów zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Bobolice przyznano nagrody Burmistrza.  

O nagrody dla Dyrektorów wnioskowała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Dla Pani Dyrektor Przedszkola w Bobolicach Teresy Halasz - szczególne wyrazy szacunku za 

realizację projektu "Grupa integracyjna szansą rozwoju dzieci niepełnosprawnych". 

Dla Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drzewianach Iwony Golas -  szczególnie za 

podejmowanie działań wzmacniających poczucie identyfikacji uczniów ze szkołą przez 

prowadzenie nauki języka mniejszości narodowej. 

Dla Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie Ludmiły Posełkiewicz - 

za wprowadzanie innowacji pedagogicznych i realizację różnorodnych programów, i projektów.  

Dla Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach Renaty 

Kowalskiej – za działania podjęte w związku ze zmianami jakie przyniosła reforma oświaty.  

Dla Pana Wicedyrektora Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach Dariusza 

Michalaka -  tutaj również za działania podjęte w związku ze zmianami jakie przyniosła reforma 

oświaty, a także za osobisty wkład w integrację grona pedagogicznego i pracowników obsługi 

Gimnazjum Im. Agaty Mróz- Olszewskiej w Bobolicach.  

Wnioski na nagrody dla nauczycieli zostały złożone przez Dyrektorów placówek, w których są 

zatrudnieni. 

Dla Pani mgr Jolanty Pindelskiej, nauczyciela Szkoły Podstawowej w Drzewianach. 
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Dla Pani mgr Moniki Pachołek, nauczyciela Szkoły Podstawowej i. Henryka Sienkiewicza 

w Bobolicach. 

Dla Pani mgr Izabelli Miroty, nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 

w Bobolicach. 

Dla Pani mgr Eweliny Łukawskiej, nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy 

w Kłaninie. 

Dla Pani mgr Marioli Derdy, nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie. 

Dla Pani mgr Danuty Karwowskiej, nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 

w Bobolicach.  

Dyrektorom i nauczycielom pogratulowano serdecznie za pracę dydaktyczną, podkreślając 

wyjątkowe osiągnięcia w roku szkolnym 2016/2017. Każdy z nagrodzonych otrzymał 

pamiątkowy drobiazg. 

W tak uroczysty sposób uczczono Dzień Edukacji Narodowej. 

Życzymy wszystkim nauczycielom i dyrektorom sukcesów dydaktycznych w trwającym roku 

szkolnym 2017/2018.  

Wykonano pamiątkowe zdjęcia.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę.  

(po przerwie obecnych 13 radnych, do obrad dołączyli: Zbigniew Oleksiak, Mariusz 

Walaszczyk) 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2017 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas przedstawił opinię o przedłożonej przez 

Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu oraz wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Bobolice za I półrocze 2017 roku. Uchwała RIO stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej  

w dniu 19 października 2017 roku sprawozdanie zostało szczegółowo przedstawione przez Panią 

Burmistrz oraz Panią Skarbnik. Z powyższą informacją można zapoznać się na stronie 

internetowej Gminy oraz bezpośrednio w Biurze Rady lub u Skarbnika Gminy.  

 

Nie było pytań do w/w punktu. 
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Ad. 6. Informacje z działalności merytorycznej jednostek organizacyjnych 

Gminy Bobolice za I półrocze 2017 roku.  

 

Głos zabrała Pani Izabela Helman Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  

w Bobolicach. Informacje zostały przedstawione w formie prezentacji, która stanowi załącznik 

do protokołu.  

Następnie głos zabrała Pani Monika Żemojtel Dyrektor Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Bobolicach. Informacje w formie prezentacji stanowią załącznik do protokołu.   

Radny Zbigniew Oleksiak pogratulował Pani Dyrektor tak prężnie działającej placówki, 

korzystający z usług biblioteki są zadowoleni z obsługi, podejścia i profesjonalizmu. 

Radna Zofia Kęcel również podziękowała Pani Dyrektor za bardzo dużą pomoc nie tylko  

w wypożyczaniu książek. Grupa seniorów jest pod wrażeniem działalności i współpracy  

z biblioteką, zawsze ma możliwość przebywania w bibliotece i korzystania z jej usług.  

Pani Kierownik Jolanta Stępień przedstawiła informacje dotyczące Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. Prezentacja jest załącznikiem do protokołu.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/252/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030.    

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/253/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    
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3) w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat i niepodatkowych należności budżetowych, 

stanowiących dochody budżetu Gminy Bobolice, instrumentem płatniczym.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.    

Ustawa Ordynacja podatkowa w art. 61a §1 umożliwia, za zgodą Rady Miejskiej, dokonywanie 

płatności opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych za pomocą innego instrumentu 

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz 

elektroniczny, tj.  karta płatnicza. 

 

W Urzędzie nie funkcjonuje kasa dla płatności gotówkowych. Pobór kasowy odbywa się                

w zakresie poboru opłaty skarbowej, na kwitariusze przychodowe K-103. Dla podatków                    

i opłat ( opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ) utworzono płatności masowe oraz 

indywidualne konta bankowe.  

 

Podjęcie niniejszej uchwały jest kolejnym krokiem do udoskonalania jakości świadczenia usług 

publicznych i wyjścia naprzeciw oczekiwaniom społecznym. Wprowadzenie systemu płatności  

za pomocą kart płatniczych, jako formy płatności powszechnie już obowiązującej w obrocie 

bezgotówkowym, umożliwi i usprawni klientom dokonywanie płatności                        

w Urzędzie kartą płatniczą opłaty skarbowej lub innych opłat w przyszłości, wymaganych 

przepisami prawa, stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego.  

 

Uchwała nie powoduje skutków finansowych dla żadnej ze stron, tj. ani dla Gminy ani dla 

podatnika, gdyż wprowadzenie płatności za pomocą karty płatniczej realizowane jest                        

w ramach rządowego Programu upowszechniania płatności bezgotówkowych w administracji 

publicznej, prowadzonego przez Ministerstwo Rozwoju we współpracy z Krajową Izbą 

Rozliczeniową.      

 
 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/254/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na objęcie nieruchomości zlokalizowanej na terenie miasta 

Bobolice statusem Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  



 17 

Specjalna Strefa Ekonomiczna (SSE) to według ustawy o specjalnych strefach ekonomicznych  

z 20 października 1994r. wyodrębniona, niezamieszkała część kraju, na której można prowadzić 

działalność gospodarczą na preferencyjnych warunkach. Preferencyjne warunki dotyczą 

przedsiębiorstw, które uzyskały zezwolenie na działalność w strefie ekonomicznej, przysługuje 

im z tego tytułu pomoc publiczna m.in. w postaci zwolnienia podatkowego.   

Stworzenie Podstrefy Bobolice poprzez objęcie terenu, stanowiącego własność Gminy Bobolice 

statusem Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej (SSSE) ma na celu stworzenie dogodnych 

warunków do rozpoczęcia i prowadzenia działalności gospodarczej na terenie Gminy Bobolice, 

w wyniku czego powstać mają nowe, trwałe miejsca pracy, wpływające na rozwój gospodarczy  

i przedsiębiorczości w regionie. Preferencje podatkowe oferowane dla przedsiębiorców 

prowadzących działalność na terenach objętych SSE, mają stać się dodatkowym atutem dla 

inwestorów. Ponadto Gmina oferuje doskonałe tereny pod inwestycje, przyjazny klimat dla 

prowadzenia biznesu oraz wsparcie samorządu. Przedmiotowa inwestycja jest w pełni 

uzasadniona i poparta potrzebami w zakresie szansy na pobudzenie rozwoju gospodarczego 

gminy. 

Do objęcia statusem Słupskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej wskazana jest działka nr 6/5 

położona w obrębie nr 2 miasta Bobolice, przy ul. Kolejowej o powierzchni 3,624 ha. Teren 

zlokalizowany jest w przemysłowej części miasta, w bardzo niewielkiej odległości od drogi 

krajowej nr 11. Przeznaczenie w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego to tereny 

obiektów produkcyjnych, składów i magazynów lub zabudowy usługowej.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że na terenie Gminy Bobolice jest bezrobotnych około 400 

osób w związku z tym Pan radny ma większe wahania co do Strefy Ekonomicznej, czy 

rzeczywiście jest zasadna w stosunku co do mieszkańców. Tym bardziej, że jeżeli nie znajdzie 

się inwestor na 3,5 ha to Gmina będzie musiała zwracać środki w wysokości 3 mln zł. Pan radny 

poprosił o wyjaśnienia w związku z tym tematem.  

Wyjaśnień udzieliła Wiceburmistrz Grażyna Wiater mówiąc, że trudno jest cokolwiek wyjaśniać 

na tym etapie kiedy nie wiemy jak będzie i tak naprawdę to Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza 

wspominała, że jest to pewne ryzyko, które musimy podjąć. Podejmując ryzyko jest to szansa na 

rozwój gospodarczy Gminy Bobolice i nie można zawężać tylko do tego ile osób jest 

bezrobotnych w terenie gminy. Taka analiza potrzebna byłaby w zakresie zatrudnienia poza 

Gminą Bobolice, gdzie wielu pracowników nie pracuje w Bobolicach, a jeździ do Koszalina, 

Szczecinka i zarobki z tego tytułu są pomniejszone. W momencie kiedy taka firma by powstała 
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łatwiej byłoby powrócić na rynek pracy właśnie w Bobolicach. Jeżeli chodzi  

o środki finansowe to musimy rozdzielić dwie sprawy, dwa projekty. Dzisiejsza uchwała mówi, 

że na terenie powstałego SAG-u tworzymy strefę, która nie będzie rodziła żadnych konsekwencji 

finansowych. Uchwała, która zostanie podjęta jedynie tworzy możliwość, szansę dla 

przedsiębiorców, aby ulokować swój biznes w Strefie i otrzymując stosowaną decyzję 

skorzystać z ulg. Natomiast to o czym mówi Pan radny jest zupełnie innym projektem. Projekt, 

który realizowany jest ze Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT), gdzie Gmina złoży 

wniosek na dofinansowanie na uzbrojenie tej Strefy. I tutaj z tego tytułu, zagrożenia o których 

mówił Pan M. Andrzejak związane są z realizacją właśnie tego projektu, a nie uchwały o której 

mowa na dzisiejszej sesji.  

Radny Pan M. Andrzejak zapytał czy w przyszłości będzie głosowanie nad tym tematem ? 

Wiceburmistrz odpowiedziała mówiąc, że zadanie jest w budżecie do realizacji, nie będą 

podejmowane żadne uchwały w zakresie ZIT ponieważ Gmina przystąpiła już do tego programu. 

W momencie kiedy nie wprowadzimy na teren 3,5 ha dwóch przedsiębiorców (czyli nie 

zagospodarujemy te 3,5 ha pod względem inwestycyjnym) wtedy nastąpi zwrot poniesionych 

nakładów inwestycyjnych, ale tylko w wysokości wykorzystanego dofinansowania. Nie możemy 

mówić, że 3,5 mln bo na dzień dzisiejszy zakładamy, że wartość całej inwestycji będzie 3,5 mln, 

a dofinansowanie 85% tej kwoty. Tutaj nie  można mówić o wartości 3,5 mln ponieważ jest to 

wartość całego zadania, a nie pozyskanych środków. Jeżeli będzie to jeden inwestor na niepełny 

teren to zwrot będzie proporcjonalny do zagospodarowania 3,5 ha. Na starcie nie można 

przekreślać Gminy i jej rozwoju tylko dlatego, że mamy obawy. Jest to trudna decyzja i były 

rozpatrywane wszystkie „za” i „przeciw”.  Jednak zdecydowano by iść tym kierunku, jest to 

jakaś szansa dla Gminy, lokalizacja Gminy jest bardzo dobra, teren atrakcyjny, również 

realizacja drogi szybkiego ruchu S-11. Wiceburmistrz dodała, że obecnie jest bardzo duży ruch  

w strefach, ponieważ od 1 stycznia 2018 roku zmieniają się przepisy, które będą bardzo 

zaostrzone i dzisiejsze decyzja, by złożyć wniosek na starych zasadach jest dla nas korzystna 

jeżeli uda się przeprowadzić całą tę procedurę. Obecnie do końca października gromadzimy 

wszystkie dokumenty po to, żeby zdążyć z tym wnioskiem, by nie było utrudnień, które będą 

wprowadzone. Robimy wszystko by wejść na starych warunkach. W Koszalinie w ciągu pół 

miesiąca zgłosiło się do strefy 7 firm, kolejne tereny uzbrajane są w ramach ZIT. Wiadome jest, 

że nie możemy się wprost do Koszalina porównywać, ale generalnie informacje o tym, że będzie 

kończona S6 i budowana S-11 też stawiają nas w uprzywilejowanej pozycji. Nie należy się 

zamykać wewnętrznie i rozwój gospodarczy ograniczać, z jakiejś gałęzi mieszkańcy muszą żyć  

i może to będzie spedycja, może przemysł drzewny lub inna działalność. Pani Burmistrz podjęła 

ryzyko i robimy wszystko by zrealizować tę inwestycję. Strefa jest to szansa, która na dzień 
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dzisiejszy nie rodzi kosztów i środków w takiej wysokości jakiej mówił Pan radny  

M. Andrzejak.  

   

Uchwała Nr XXX/255/17 została podjęta 11 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”.     

 

5) zmieniająca uchwałę Nr XXVIII/246/17 w sprawie zmiany nazw ulic w Bobolicach. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.   

W obowiązującej Uchwale Nr XXVIII/246/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 31 sierpnia 

2017 r. w sprawie zmiany nazw ulic w Bobolicach  zachodzi konieczność wprowadzenia zmiany 

zapisu § 1 ust. 4 polegającego na usunięciu z pełnej nazwy ulicy imienia patrona. Takie 

sformułowanie nowej nazwy ulicy pozwoli na stosowanie dotychczasowej nazwy tej ulicy,  

tj. Górskiego bez konieczności wprowadzania zmian we wszystkich rejestrach czy ewidencjach 

prowadzonych przez różne organy/instytucje. Dzięki temu mieszkańcy ul. Górskiego będą mogli 

nadal posługiwać się tą samą nazwą.  

Zmiana ta związana jest także z nadaniem numeru TERYT dla ul. Górskiego przez Główny 

Urząd Statystyczny. Na podstawie obowiązującej uchwały numer TERYT może być nadawany 

wyłącznie dla nazw pełnych ulic, a nie dla nazw skróconych. Natomiast celem podjęcia tej 

uchwały było pozostanie przy obecnej nazwie ulicy Górskiego, która została wpisana jako nazwa 

skrócona a nie jako nazwa pełna. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy         

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/256/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

6) zmieniająca uchwałę Nr XXXV/323/14 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014-2019.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz.  

W obowiązującej Uchwale Nr XXXV/323/14 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 stycznia 

2014 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 – 2019 zachodzi konieczność wprowadzenia zmiany 
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zapisu § 7 ust. 6 polegającego na wykreśleniu wyrazów ,,podatek od nieruchomości” ponieważ 

przy ustalaniu przez organ wykonawczy stawki czynszu nie powinno się uwzględniać 

(wkalkulowywać) podatku od nieruchomości.  

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/257/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

7) w sprawie uchwalenia 3-letniego Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie 

Bobolice na lata 2018-2020.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Zgodnie z art.176 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r.  o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r., poz. 446 z późn. zm.) wynika konieczność 

opracowania i realizacji  Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Bobolice na lata  

2018 – 2020). Celem Gminnego programu wspierania rodziny jest tworzenie warunków do 

udzielania kompleksowej pomocy oraz wsparcia dla rodzin, a także dążenie do zmiany  

i poprawy jakości życia rodzin i dzieci. 

Do osiągnięcia zamierzonych celów Programu potrzebna jest ścisła współpraca pomiędzy 

instytucjami, placówkami i organizacjami oraz wypracowanie sprawnego i efektywnego systemu 

działań wpływającego na poprawę sytuacji rodziny oraz systematyczne podnoszenie 

świadomości społecznej w zakresie przyczyn i skutków dysfunkcji. Program będzie spajał 

działania wszystkich instytucji działających na rzecz rodziny w Gminie Bobolice. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/258/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

8) w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/80/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 sierpnia 

2015 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze świadczone przez Miejsko – Gminny 
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Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

W związku, iż Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach nie prowadzi 

obsługi kasowej, wszelkie należności za świadczenie usług dokonywane powinny być przez 

Klientów bezpośrednio na konto ośrodka.  

Natomiast podstawą zmiany terminu dokonywania wpłat jest konieczność prawidłowego ich 

rozliczenia 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXX/259/17 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.   Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – podziękowała Pani Burmistrz za 

świetny pomysł pisemnego podziękowania osobom, które brały udział w wykonaniu wieców 

dożynkowych. Podziękowania, które otrzymali zaangażowani były niepowtarzalne, 

wzbudziły zachwyt i łezkę w oku. Podziękowania otrzymali wszyscy bez względu czy była 

to osoba dorosła czy też małoletnia. Wykonawcy wieńca po otrzymaniu podziękowań 

poczuli się ważni, stwierdzili, że bardziej będą udzielać się na rzecz sołectwa. Następnie Pani 

sołtys podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za dotrzymanie słowa i znalezienie wolnego 

terminu na budowę chodnika w Starem Bornem.    

   

 2.  Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – zwrócił się z prośba o postawienie  

1 wiaty przystankowej przy drodze krajowej 11, w miejscowości Głodowa, gdzie 

wyznaczony jest postój dla autobusów. Następnie Pan sołtys dodał, że na poprzedniej sesji 

zgłaszał do poprawy chodnik przy posesji Głodowa 13 – sprawa nie jest załatwiona i nie ma 

żadnej odpowiedzi. Od miejscowości Przydargiń – Kolonia do Różewa miał być wał 

wibracyjny na drodze brukowej, sprawa ciągnie się od pierwszej kadencji sołtysa. Następnie 

w Różewie przy posesji nr 2 jest zamulona studzienka kanalizacyjna, która nie odbiera 

wody, przy dużych opadach nie ma możliwości wyjścia z domu (Różewo 2). 
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 Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZUKiO mówiąc, że umówi się z Panem sołtysem,  

by zlokalizować te miejsca.  

 Sekretarz Krzysztof  Dziadul dodał, że po ostatniej interwencji sołtysa zostało to przekazane 

Kierownikowi ZUKiO, gdzie miało być wykonane po 2,3 dniach od ostatniej sesji. Problem 

zostanie rozwiązany natychmiast.   

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

Głos zabrali: 

1. Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bobolicach – poinformowała, że Gmina Bobolice wraz z Miejsko - Gminnym Ośrodkiem 

Pomocy Społecznej w Bobolicach przystąpiła programu, który realizowany jest przez Caritas 

diecezji koszalińsko – kołobrzeskiej. Jest to projekt bezpłatnych usług opiekuńczych  

w województwie zachodniopomorskim. Objęte programem mogą być osoby niesamodzielne, 

które ze względu na wiek, stan zdrowia i swoją niesamodzielność wymagają usług 

opiekuńczych. Osoby, których dochód nie przekracza kwoty 915,00 zł netto na osobę samotną 

bądź 791,00 zł netto w gospodarstwie domowym. Warunkiem jest, że ta osoba musi 

zamieszkiwać na terenie województwa zachodniopomorskiego. Osoby, które będą świadczyły 

usługi opiekuńcze będą miały podpisaną umowę z Caritasem diecezji koszalińsko – 

kołobrzeskiej na świadczenie usług wolontarystycznych, będą otrzymywały zwrot za poniesione 

koszty w wysokości 11 zł netto. Bardzo nam zależy na tym, by w tym zakresie współpracować  

z Caritasem, przeanalizowaliśmy klientów MGOPS i w związku z tym dochodem mamy tylko  

3 osoby, które możemy w przyszłym tygodniu zgłaszać do Caritas. Do Państwa Sołtysów 

skierowana została prośba o pomoc w wytypowaniu osób w swoich sołectwach. Nikt nie zgłosił 

się do MGOPS. Pani Kierownik zwróciła się z prośbą  do sołtysów i radnych o pomoc  

w znalezieniu osób potrzebujących tej formy pomocy. Gdyby była taka możliwość to prośba  

o informację zwrotną do MGOPS w ciągu najbliższych dni.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Małgorzata Sikora – prośba o przegląd ul. Dworcowej w Bobolicach, chodzi  

o nawierzchnię i ubytki w tej drodze oraz prośba o przysłanie pracowników ZUKiO by 

uprzątnęli li ście. Mieszkańcy sami musieli organizować się by pozamiatać liście. 

Następnie Pani radna zgłosiła, że przy posesji Magazynowa 1 jest drzewo brzoza do 

przycięcia, sprawa była zgłaszana poprzedniemu Dyrektorowi ZUKiO, gdzie obiecane 

było przycięcie jesienią tego roku.  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że przeglądy dróg zaplanowane są 

wiosną, ale jeżeli jest zgłoszenie to Pan Dyrektor ZUKiO zorientuje się w temacie. 

Natomiast jeżeli chodzi o liście to należy informować mieszkańców, że jeżeli do posesji 

przylega chodnik to mieszkańcy są zobowiązani do sprzątania. Liście powinny być 

spryzmowane lub włożone do worków na bioodpady. Jest tyle zadań, ważnych zadań 

realizowanych przez pracowników ZUKiO i przy możliwościach kadrowych ZUKiO,  

i nie jesteśmy w stanie wszędzie te liście uprzątnąć. Zadanie zostało przyjęte, zostanie 

sprawdzone, będziemy działać w miarę możliwości.  

Dyrektor ZUKiO Zdzisław Czarnecki dodał, że jeżeli pogoda tylko pozwoli to dokonamy 

uzupełnienia ubytków na drogach jeszcze przed świętem zmarłych. Jeżeli chodzi  

o przycięcie drzewa to Dyrektor rozezna temat.      

 

2. Radna Zofia Kęcel – przy budynku wspólnoty przy ul Wyspiańskiego znajduje się 

ławka, której właścicielem jest ZUKiO, ławka wymaga naprawy – prośba wykonanie 

renowacji przez ZUKiO. 

Dyrektor ZUKiO poprosił by Pani radna osobiście skontaktowała się w tym temacie  

z Dyrektorem ZUKiO.  

 

3. Radny Michał Andrzejak  – zapytał o drogę do Wojęcina, zauważył, że roboty bardzo 

ślimaczą się, droga miała być oddana do końca sierpnia br. Pan radny zwrócił się  

z zapytaniem do Wiceburmistrz czy ZUKiO nie przerosło te zadanie i jakie fundusze do 

chwili obecnej wydatkowano na tę drogę z Wojęcina do Świelina ? 

Następnie Pan radny M. Andrzejak zapytał o koszty oczyszczania stawków przy  

ul. Koszalińskiej, które były oczyszczane w okresie od czerwca do końca sierpnia br.  

Na chwilę obecną stawki wyglądają bardzo nieestetycznie. 

Wiceburmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o drogę do Wojęcina to realia są znane czyli 

możliwości ZUKiO. Na pewno planujemy zadania, które jesteśmy w stanie zrobić, 

jednak są czasami sytuacje nad którymi trudno zapanować, bo są niezależne od nas. 

Jeżeli chodzi o koszty to Wiceburmistrz udzieliła odpowiedzi mówiąc, że odpowiedź 

zostanie udzielona pisemnie. Natomiast jeżeli chodzi o stawki to Pani Burmistrz 

Mieczysława Brzoza odpowiadała na sesji, mówiła, że planowane jest oczyszczenie 

jednej części stawków. Koszty tego zadania są bardzo duże, wynajem sprzętu również, 

praca sprzętu w granicach 30 - 40 godzin po 150 zł za godzinę. Pracujemy nad tym, żeby 

opracować strategię, co dalej z tymi stawkami. Pomysłów było wiele np. montaż 

fontanny, zagospodarowanie wokół stawków, ale są to działania, które nie odnoszą się do 

tego co dzieje się w tych dwóch zbiornikach gdzie jest duży napływ wody. Wszystko jest 
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w naczyniu powiązanym, jeżeli nie będzie realizacji deszczówki, ograniczenia napływu 

tej wody, kontroli jaka ta woda napływa, oczyszczenia wody to zamulanie będzie 

systematyczne i tego nie unikniemy. Nie da się tego problemu rozwiązać tylko doraźnie 

tym, żeby zaplanować oczyszczenie, ponieść nakłady ponieważ zaraz będziemy się 

ponownie z tym tematem stykać. Nie odkładamy tego tematu i na pewno znajdziemy 

jakieś rozwiązanie, które będzie rozwiązaniem na dłuższy okres, a nie tylko doraźnym 

działaniem i wydatkowaniem środków. Wiceburmistrz poprosiła o chwilę czasu by 

udzielić szerszą, pisemną odpowiedź.  

Odpowiedzi odnośnie drogi do Wojęcina udzielił Pan Zdzisław Czarnecki p.o Dyrektor 

ZUKiO – nie będzie się wypowiadał na temat czy naprawa tej drogi przerosła ZUKiO, 

nie pełnił funkcji Dyrektora kiedy droga ta była naprawiana. Jednakże oczywistym jest, 

że pogoda była fatalna i to po części spowodowało, że droga jest w takim a nie innym 

stanie. Tydzień temu drogą tą przejechała równiarka i na chwilę obecną droga jest 

przejezdna. Wiadomym jest, że gdy mocno popada i drogą przejedzie ciężki sprzęt to 

powstaną koleiny.  

Radny M. Andrzejak zapytał czy pieniądze zostały sensownie wydatkowane ? Doskonale 

wiemy, że na tę drogę poszły duże nakłady finansowe, podłoże też nie jest odpowiednie, 

Pan radny oznajmił, że ta droga jest absolutnie nie nadająca się do użytku powszechnego. 

Może lepiej powinno się wziąć firmę zewnętrzną, która wykonałaby tę drogę od początku 

do końca ? 

Dyrektor ZUKiO powiedział, że firmy zewnętrzne są bardzo drogie, ZUKiO wykonuje to 

taniej. 

M. Andrzejak dopowiedział, że może taniej, ale nieskutecznie.  

 

4. Radna Justyna Terlecka – powiedziała, że jakiś czas temu zgłaszała drogę Bobolice – 

Ujazd, głównie pobocza, wiadomo jaka jest pogoda, jest mokro. Na odcinku drogi 

Bobolice – Ujazd jest robiona droga leśna, jeździ ciężki sprzęt, który wozi materiały 

przez co pobocze jest tak miękkie. Pani radna zgłosiła obawy o mijanie się autobusu 

szkolnego z samochodem ciężarowym. Obecnie pobocze przy remontowanej drodze 

leśnej jest tak niebezpieczne, że przejeżdżając należy zatrzymać samochód by nie wpaść 

w dziurę. Firmy leśne wywożą drewno z lasu - to wiadome, ale może powinni 

partycypować w kosztach z powiatem ?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że współpraca z powiatem dotycząca 

dróg nie jest najlepsza. Każda inwestycja, która jest proponowana do realizacji, mimo, że 

jest to droga powiatowa to powiat stawia jeden warunek – finansowanie 50/50. Jeżeli 

Gmina na dzień dzisiejszy nie ma środków, ponieważ zaplanowane są inne inwestycje 
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drogowe, to nie ma szans na remont tej drogi. Korespondencji z PZD w sprawie drogi 

Bobolice - Ujazd jest bardzo dużo. Jeżeli wygospodarujemy środki w ramach zadań 

inwestycyjnych to być może zajmiemy się tą drogą, ale na pewno nie będzie to najbliższy 

rok. Wiceburmistrz powiedziała, że zostanie wystosowane odpowiednie pismo do PZD.  

 

5.  Radny Zbigniew Oleksiak – chciałby uzyskać pisemną informację dotyczącą chodnika 

przy ul. Mieszka I – czy będą robione jakieś prace ? 

 Pani Wiceburmistrz przyjęła tę interpelację.  

 

6.  Radny Zdzisław Kurta – poinformował, że w dniach 11-13.X uczestniczył w zawodach 

strzeleckich w Bydgoszczy, gdzie drużyna z Bobolic zajęła 7 miejsce na 9 zespołów. 

Nocleg i wyżywienie finansowane było przez MON, transport do Bydgoszczy 

sfinansowała Pani Burmistrz. Na ogólnopolskich zawodach w Słupsku zdobyto  

3 pierwsze miejsca, 2 drugie miejsca, 3 trzecie miejsca.  

 

 

Sekretarz Gminy przekazał informacje sołtysom dotyczącą systemu komunikacji  

z mieszkańcami gminy za pośrednictwem powiadomień sms. Wiadomości sms będą wysyłane 

bezpłatnie do mieszkańców, którzy zgłoszą chęć dołączenia do systemu powiadomień. 

Poprosił sołtysów by zebrali same numery telefonów ze swoich sołectw i przekazali najdalej 

do następnej sesji. Wyrażenia chęci dołączenia oznacza pełną anonimowość. Korzystanie  

z usługi jest całkowicie bezpłatne.     

  

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


